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Mjölby kommun, Kommunstyrelsen 2023-03-29 

§ 70 Diarienummer: KS/2021:302 

Mjölbyförslag - utvärdering av den förändrade processen  

Bakgrund 
Kommunfullmäktige antog 2020-09-29 § 85 Mjölbyförslaget som ett sätt för medborgare i 
Mjölby kommun att lämna förslag från och med 1 oktober 2020. I samband med att 
förändringen antogs, fattades beslut om att utvärdera processen. 

Sammanfattning 
Syftet med förändringen var om det var möjligt att förenkla administrationen kring inkomna 
förslag och att det skulle vara möjligt att förkorta den tid från ett förslag kommer in till 
kommunen till dess att ett besked ska kunna lämnas. 

Administrationen har förenklats i inledningsskedet då bedömningen av hanteringen inte 
behöver passerar kommunfullmäktige. Tiden för handläggningen har minskat något då de 
inkomna förslagen kan hanteras på olika sätt.  
 
På sikt kan hanteringen förenklas ytterligare genom att kommunen med arbetar vidare med 
olika typer av principiell hantering. 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets beslut § 47/2023-03-20 
Tjänsteskrivelse 2023-02-13, Mjölbyförslag – utvärdering av förändrad process 

Muntlig information från kommunsekreterare. 

Beslut  

1. Kommunstyrelsen tar del av uppföljningen och överlämnar den för kännedom till 
kommunfullmäktige. 

___ 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
Akten 



 Tjänsteskrivelse 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Datum 2023-02-13 
Diarienummer KS/2021:302 

Handläggare 
Carina Stolt 
Telefon 010-234 51 11 Kommunstyrelsen    
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Beskrivning av ärendet 
Vid hantering av medborgarförslag är formaliahanteringen styrd av 
kommunallagen. Uppdraget var att se över om begreppet medborgarförslag 
genom en förändring kunde förenkla hanteringen. De krav som ställdes i 
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samband med uppdraget var att möjligheten att lämna förslag skulle kvarstå 
och det skulle finnas en tydlig struktur för hanteringen. 

Syfte 
Syftet med förändringen var om det var möjligt att förenkla administrationen 
kring inkomna förslag och att det skulle vara möjligt att förkorta den tid från 
ett förslag kommer in till kommunen till dess att ett besked ska kunna 
lämnas. 

Lagrum 
Hanteringen av Mjölbyförslag regleras inte kommunalrättsligt dock är 
hantering av medborgarförslag reglerade i kommunallagen. 

Finansiering/ekonomiska konsekvenser 
Det saknas budgeterade medel i förvaltningarna för att hantera och planera 
för de förslag som inkommer som Mjölbyförslag. 

Avstämning mot planer och policys 
Mjölbyförslag är reglerat i Mjölby kommuns reglemente och i kommun-
fullmäktiges arbetsordning. 

Samråd 
Förändringen från medborgarförslag till Mjölbyförslag har stämts av med 
kommunens förvaltningar samt kommunfullmäktiges presidium. De 
synpunkter som har framkommit avser svårigheten att bedöma vad som kan 
betecknas som utveckling för kommunen i ett större perspektiv. En annan 
frågeställning är hur prioriteringen ska vara mellan inkomna Mjölbyförslag i 
förhållande till den av verksamheten planerade och budgeterade 
verksamheten. 

Bedömningar/övervägande 
Vid bedömning om de två syftena med förändringen har uppfyllts visar sig 
följande: 

Administrationen har förenklats i inledningsskedet då bedömningen av 
hanteringen inte behöver passerar kommunfullmäktige. Nu sker en 
avstämning mellan kommunfullmäktiges sekreterare, kommunfullmäktiges 
ordförande samt förvaltningschefer. Utifrån denna avstämning fördelas 
inkomna förslag. 

Möjligheten att hantera de inkomna förslagen på olika sätt har även det 
medfört förenklingar. En dryg fjärdedel av förslagen har istället bedömts som 
synpunkter och då har inga ytterligare utredningar genomförts.  

Valet att hantera som en synpunkt förutsätter att svaret kan besvaras på 
tjänstepersons nivå det vill säga att det inte kräver ett politiskt 
ställningstagande. 

När den bedömningen har gjorts lämnas ett svar till förslagsställaren om vad 
som gäller i aktuell fråga. Det kan handla om att kommunen inte har rådighet 
över frågan. De kan också vara att ett pågående arbete som blir en 
information till förslagsställaren eller om det inte bedöms som en fråga som 
utvecklar kommunen utan snarare handlar om någon form av åtgärder i 
befintlig verksamhet eller avhjälpande av fel.    
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En jämförelse mellan antalet synpunkter i förhållande antalet Mjölbyförslag 
som inkommer till kommunen så är det en markant skillnad med ett snitt på 
mer än 1500 synpunkter de senaste tre åren vilket ska jämföras med knappt 
50 förslag per år när det gäller Mjölbyförslag. 

Av de Mjölbyförslag som hanterats så har en del krävt omfattande utredning 
ur ett långsiktigt perspektiv men inneburit att man tagit principbeslut inom 
ett område vilket framledes kommer innebära en enklare hantering om 
ytterligare förslag lämnas inom samma ämne. Exempel på områden som har 
varit aktuella där man tagit principbeslut är lekplatsstrategi, antalet 
hundrastgårdar i respektive tätort och lämpligt antal grillplatser i kommunen. 

För förslag som är av mindre omfattning och där beslut kan fattas på 
delegation har så även gjorts.  

Många av de förslag som kräver utredning handlar ofta om olika former av 
trafiksäkerhetsåtgärder, rekreationsinsatser och ungdomssatsningar. 
Bedömningen där är att det har varit svårt att sätta gränsen för vad som kan 
innefattas under begreppet att det ska vara till gagn för kommunen ur ett 
bredare perspektiv. 

Tiden för hur länge det tar innan ett förslag har behandlats varierar stort 
mellan varje förslag. Räknar man utifrån ett medelvärde har hanteringen 
sjunkit från 220 dagar under sista året med medborgarförslag till 170 dagar i 
snitt under året oktober 2020 till oktober 2021. För att se om det är en fortsatt 
trend så ligger halvårssnittet oktober 2021 till april 2022 på drygt 150 dagar. 

Utifrån en median ligger motsvarande tidsperioder från medborgarförslag 
med en median på 183 dagar till 122 dagar och det senaste halvåret landat på 
116 dagar. En anledning till sänkningen är att en del förslag hanteras som 
synpunkter som innebär en mycket enklare hantering.  

Beaktande av barnkonventionen 
En del av Mjölbyförslagen gör en bedömning utifrån barnkonventionen. 
Sammanfattningsvis visar inte svaren om barnets perspektiv har varit en del 
av utredningarna. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning 

Andreas Capilla 
Kommundirektör 

Carina Stolt 
Kommunsekreterare


	Bakgrund
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Mjölbyförslag - utvärdering av förändrad process
	Bakgrund
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut
	Beskrivning av ärendet
	Syfte
	Lagrum
	Finansiering/ekonomiska konsekvenser
	Avstämning mot planer och policys
	Samråd
	Bedömningar/övervägande
	Beaktande av barnkonventionen


